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Jegyzőkönyv 
 

Dunabogdány Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. június 12-én 
a Községháza nagytermében megtartott üléséről 

 
 
Jelen vannak: Schuszter Gergely polgármester 

Rácz Balázs alpolgármester 
Balogh Arnó képviselő 
Héder Tamás képviselő 
Dr. Hidas András képviselő 

 

Dr. Németh József jegyző 
 
Schuszter Gergely: Köszönti a jelenlévőket és megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 fővel 
határozatképes. Ismerteti a napirendi pontokat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta a napirendi pontokat. 
 

Napirendi pontok: 
 

1. Az óvoda várható gyermeklétszáma, indítható csoportszáma, pedagógus-szükséglete a 2023/2024. 
nevelési évben 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

2. Orvosi rendelő bejáratok előtti burkolási munkák 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

3. A Bogdányi Híradó 2023. július-december havi lapszámai tördelési (nyomdai előkészítési) munkáinak 
és nyomtatásának megrendelése 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

4. A Magyar Falu Program keretében meghirdetett „Út, híd, járda építése/felújítása” tárgyú pályázat 
benyújtása 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

5. Megállapodás ingatlan térítés nélküli átadásáról 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

6. Közútkezelői hozzájárulás iránti kérelmek 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

7. Polgármesteri beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

8. Egyebek 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 

9. Fővárosi Vízművek tájékoztatója 
Előterjesztő: Schuszter Gergely polgármester 

 
1. napirendi pont: Az óvoda várható gyermeklétszáma, indítható csoportszáma, pedagógus-szükséglete 
a 2023/2024. nevelési évben 
 

Schuszter Gergely: Köszönti Balogh Imréné óvodavezetőt, majd megadja neki a szót a tájékoztató 
ismertetéséhez. 
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Balogh Imréné: A 2023/2024. nevelési évre történő óvodai beiratkozás 2023.április 24-27. között lezajlott. 
Felvételt nyertek az intézménybe azok a gyermekek, akik 2023. augusztus 31-ig betöltik a 3. életévüket, 
életvitelszerűen Dunabogdányban laknak (vagy tartózkodási címmel rendelkeznek). Ez összesen 11 gyermek. 
További 21 gyermek is felvételre került, akik a nevelési év közben töltik be 3. életévüket (2023.szeptember 1. 
– 2024. augusztus 31. között). Közülük többen is jelezték, hogy- amennyiben lehetőség van rá – gyermekük 
már 2,5 évesen kezdené el az óvodát. Ezen felül 7 gyermek korábban már beiratkozott, ők is szeptemberben 
kezdik az óvodát. 
A 6 óvodai csoport várható létszáma a köbvetkező: az 1. csoport várható létszáma 22 fő, a 2. csoport várható 
létszáma 23 fő, a 3. csoport várható létszáma 23 fő, a 4. csoport várható létszáma 24 fő, az 5. csoport várható 
létszáma 24 fő, a 6. csoport várható létszáma 20 fő. 
2023. szeptemberében 40 gyermek kezdi meg tanulmányait az iskolában és ennyi, 39-40 a beiratkozók száma 
is. A beiratkozók döntően dunabogdányiak, az óvodai csoportlétszámok lehetővé tették 3 olyan gyermek 
felvételét is, akik más településekről jelentkeztek. 
A kiküldött anyagot kiegészítve jelzi, hogy 4 újabb jelentkező is van. 
Ismerteti a pedagógus-létszám alakulását: az engedélyezett pedagógus létszám 13 fő. Két betöltetlen 
pedagógus álláshely van, akik helyett pedagógiai asszisztenst foglalkoztatnak. A pedagógiai asszisztensek nem 
váltják egymást a csoportban. 
 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta a határozati javaslatot. 
 

44/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. 
évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés d) pontja alapján a 2023/2024. nevelési évben a Dunabogdányi 
Német Nemzetiségi Óvoda számára 6 óvodai csoport indítását engedélyezi. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: az óvodavezető értesítésére: a döntést követő 15 napon belül 

 
 
2. napirendi pont: Orvosi rendelő bejáratok előtti burkolási munkák 
 

Schuszter Gergely: A felfagyások miatt szükségessé vált az orvosi rendelők bejáratainál a járólapok 
cseréje, újra burkolás. A Képviselő-testület 2023.május 8-ai ülésén akként foglalt állást, hogy a napirend 
tárgyában a döntéshozatalt elhalasztotta, további árajánlatok bekérése érdekében. Ismerteti a beérkezett 
két ajánlatot. Ehhez a járólapok ára még hozzájön. 
 

Héder Tamás: Indítványozza olyan járólap választását, ami csúszásmentes, négy ilyen kategória létezik, 
kéri ezt figyelembe venni. 
 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta a határozati javaslatot. 
 

45/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat az 
Orvosi Rendelő bejáratainál külső burkolatcsere burkolási munkáinak elvégzésére Melcher János 
egyéni vállalkozóval köt szerződést 1 197 933,- Ft + ÁFA áron. 
 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 

3. napirendi pont: A Bogdányi Híradó 2023. július-december havi lapszámai tördelési (nyomdai 
előkészítési) munkáinak és nyomtatásának megrendelése 
 

Dr. Németh József: A Bogdányi Híradó nyomdai munkálataira képviselő-testületi döntés értelmében 
2023. januártól június 30-ig bezárólag kötött szerződést az Önkormányzat. Már a szerződéskötéskor 
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jelezte a nyomda, hogy a nyomdai piacon is alapanyag ellátási zavarok, ill. nagyfokú bizonytalanság 

mutatkozik, ezért is csak 2023. június 30-ig tudta garantálni az árakat. Ismerteti a 2022/2. félévre érkezett 
árajánlatot: a nyomda a megkötött szerződés szerinti árat a második félévre is tartani tudja, változatlan 
paraméterekkel. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta a határozati javaslatot. 
 

46/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat a 
Bogdányi Híradó 2023. július-december havi lapszámai tördelési (nyomdai előkészítő) munkáinak 
elvégzésére és havi 1400 példányban történő nyomdai előállítására a Spori Print Vincze Kft.-vel 
(2500 Esztergom, Schweidel J. u. 50.) köt szerződést 132 Ft + 5 % ÁFA / db (összesen: 184 800 Ft 
+ 5 % ÁFA / lapszám) vállalási áron, egyúttal felhatalmazza a polgármestert a Kft.-vel kötött 
vállalkozási szerződés meghosszabbítására. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
4. napirendi pont: A Magyar Falu Program keretében meghirdetett „Út, híd, járda építése/felújítása” 
tárgyú pályázat benyújtása 
 

Schuszter Gergely: A Magyar Falu Program keretein belül az 5000 fő, és az alatti lakosságszámú települések 
részére megjelent az önkormányzati utak, hidak, járdák kialakítására, felújítására vonatkozó pályázati felhívás. 
A pályázaton igényelhető támogatási összeg a következő: 

• út, híd, építése/felújítása során 45m Ft 

• járda építése/felújítása során: 10m Ft 

• Egy pályázó kizárólag egy pályázatot nyújthat be a pályázati kiírás keretében. 
Az előző pályázatokhoz képest több feltétel is változott a felhívásban: A legfőbb változás, hogy az egy db 
benyújtható pályázat keretében a pályázó kizárólag egy önállóan támogatható tevékenységre igényelhet 
támogatást, azaz vagy csak út, vagy csak járda felújítás választható/támogatható. Ha a pályázat mindkettőt 
tartalmazza, akkor az egyiket önerőből kell megvalósítani. Ehhez kapcsolódóan további változás az is, hogy 
az idei pályázati kiírás keretében út fogalma csak a járművek közlekedésére szolgáló közútra vonatkozik 

A 2023. május 31-i konzultáción a Petőfi Sándor utca és az Arany János utca felújítása mellett voksolt a 
többség. Ugyanakkor az időközben tisztázott kritériumok alapján a Petőfi Sándor utca esetében a 2023. május 
31-i konzultáción megbeszéltekhez képest a járda nem pályázható (csak önerőből valósítható meg), így 
amennyiben ez az utca kerül benyújtásra a pályázaton, úgy a rendelkezésre álló dokumentációt (műszaki leírás, 
költségbecslés, rajzi munkarészek) módosítani kell, mert ki kell szedni a járdára vonatkozó dolgokat. 

Személyes javaslata a Fácános utca folytatása a pályázati keretösszeg mértékéig. 
 
Héder Tamás: Ő is támogatta a munkaértekezleten a Petőfi Sándor utca és az Arany János utca felújítását, 
főleg a járda miatt. Mivel azonban a járda együtt az úttesttel nem pályázható, így ő a járda építését preferálja a 
Petőfi Sándor utca esetében. Az úttest felülete a két említett utca esetében használható állapotban van. 

Javaslatának indokai: 
- jelenleg a Petőfi utcai járda a legfájóbban hiányzó infrastrukturális elem (az Óvoda utcai járda mellett) 
- a készülő Mobilitási Koncepció eszmeiségével ez vágna leginkább egybe 
- véleménye szerint, ha kisebb összegre pályázunk, talán nagyobb eséllyel nyerünk 
- politikai hitvallása szerint minden beruházás és döntés fókuszában a leggyengébb és legsérülékenyebb 
társadalmi csoportok helyzetbe hozásának kell állni, ez jelen esetben a gyalogló gyermekeket és időseket 
jelenti. 
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Dr. Hidas András: Úgy adjunk be pályázatot, hogy legyen tartalék, ha az eltelő idő alatt inflálódna a 
pénzügyi fedezet az adott műszaki tartalomhoz viszonyítva. Út felújítás esetében a Fácános utca alsó 
részét preferálná. Járda esetében ugyanazokat a kockaköveket tenné vissza. 
 

Balogh Arnó: Mindegyik lehetséges terület, ami az előterjesztésben szerepel, fontos és szükséges is lenne. 
A Fácános utca esetében a sorompótól felfelé balesetveszélyes az útszakasz a letöredezések, kimosódások 
miatt. Egyetért azzal, hogy biztonságosan férjen bele a beadásra kerülő műszaki tartalom a 45 millió Ft-
os keretösszegbe, de törekedne a keretösszeg maximális kihasználására. 
 

Schuszter Gergely: A Petőfi Sándor utca (járda nélkül), az Erzsébet királyné út második szakasz és az 
Arany János utca a 2022. évi költségbecslések alapján belefér a pályázaton igényelhető keretösszegbe, 
amennyiben ezt a pályázati feltételek is engedik. 
 

Rácz Balázs: Tudná támogatni a 3 útszakasz felújítását. Ideális úgy lenne, ha párhuzamosan az 
Önkormányzat saját erőből meg tudná valósítani a Petőfi Sándor utcai járdafelújítást. 
 
Schuszter Gergely: Minden ilyen pályázatnál célja az, hogy a lehetőségekből a legtöbbet próbálja kihozni 
az Önkormányzat. 
 
Dr. Németh József: Tisztázó kérdéssel fordultunk a kiíróhoz, melyre a következő válasz érkezett: A 
vonatkozó pályázati kiírás nem tartalmaz megkötést arra vonatkozón, hogy csak egy helyrajzi számon 
lehetne megvalósítani az építést/felújítást. Amennyiben a felújítás több helyrajzi számot érintő 
egybefüggő területet érint, egy megvalósítási helyet kell megjelölni a pályázatban, ha azonban a több 
helyrajzi szám nem egybefüggő területen helyezkedik el, több megvalósítási hely kerül megjelölésre. 
 
Schuszter Gergely: Mindezek fényében indítványozza a Petőfi Sándor utca (járda nélkül), az Erzsébet 
királyné út második szakasz és az Arany János utca felújítása projekt benyújtását a meghirdetett pályázatra. 
 
Dr. Hidas András: Nem merítené ki a lehetséges pályázati keretösszeget. Amennyiben az Arany János 
utca felújítására is pályázatot ad be az Önkormányzat, fekvőrendőrös lassítást indokoltnak tart. 
Módosító indítványt fogalmaz meg: a Petőfi Sándor utca járda felújírtására történő pályázat benyújtását 
indítványozza. 
 
A Képviselő-testület dr. Hidas András módosító indítványát – mely arra irányul, hogy az Önkormányzat 
a Magyar Falu Program keretében meghirdetett „Út, híd, járda építése/felújítása” pályázati kiírásra a 
Petőfi Sándor utca járdájának felújítására nyújtson be – 2 igen szavazattal, 3 tartózkodás ellenében 
elvetette. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal, 1 nem és 1 tartózkodás mellett elfogadta a határozati javaslatot. 
 

47/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

1. Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az 
Önkormányzat a Magyar Falu Program keretében meghirdetett „Út, híd, járda 
építése/felújítása” pályázati kiírásra pályázatot kíván benyújtani az Arany János utca, a Petőfi 
Sándor utca és az Erzsébet királyné út 2. szakasz (Fácános utca és az Erzsébet királyné út 59. 
között) felújítása projekttel. 

 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtásával összefüggő 
feladatok elvégzésére, a szükséges nyilatkozatok aláírására, a szükséges mellékletek beszerzése 
érdekében történő kötelezettségvállalásokra (szakértői megbízások, tervezői megbízások stb.) és 
a szükséges eljárások lefolytatására. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: folyamatos 
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5. napirendi pont: Megállapodás ingatlan térítés nélküli átadásáról 
 

Dr. Németh József: A 607/10 hrsz.-ú ingatlan tulajdonosai az ingatlant közút céljára térítésmentesen 
leadják az Önkormányzatnak. A Málna utca Szabályozási Terv szerinti kialakításához szükséges 
útszakaszról van szó. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta a határozati javaslatot. 
 

48/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

1. Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy jóváhagyja – a 
határozat melléklete szerinti tartalommal – a Herr Zoltán és Friedrichné Kovács Edina 
tulajdonosok és Dunabogdány Község Önkormányzata között, a Dunabogdány 607/10 hrsz.-ú 
296 m2 alapterületű, kivett magánút megnevezésű ingatlan térítés nélküli átadásáról szóló 
megállapodást, egyúttal felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 

 

2. Dunabogdány Község Önkormányzata a 607/10 hrsz.-ú 296 m2 területű ingatlant – mely a 
Málna utca Szabályozási Terv szerinti kialakításához szükséges – az Önkormányzat 
forgalomképtelen törzsvagyonába felveszi, az ingatlan térítés nélküli átadásának ingatlan-
nyilvántartási átvezetése napi hatállyal. 

 

3. Dunabogdány Község Önkormányzata vállalja a 607/10 hrsz.-ú ingatlan működtetését, 
kezelését és fenntartását. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: a döntést követő 30 napon belül 

 
 
6. napirendi pont: Közútkezelői hozzájárulás iránti kérelmek 
 

Dr. Németh József: Ismerteti a kérelmeket. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal, nem és tartózkodás nélkül elfogadta a határozati javaslatokat. 
 

49/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat a 
Dunabogdány, Hatház u. 5/A (316 hrsz.) szám alatti ingatlan szennyvízbekötése megnevezésű kiviteli 
tervdokumentáció – munkaszám: 63/2022. – (készítő: Smart Water Mérnöki Iroda Kft.) 
megvalósításához – mint a Dunabogdány 311 hrsz.-ú kivett közterület ingatlan tulajdonosa és kezelője 
– közútkezelői és tulajdonosi hozzájárulást ad a következő feltétellel: 

- A kivitelezési munkálatok megkezdése előtt legalább 15 nappal közterület-bontási engedély iránti 
kérelem benyújtása és személyes konzultáció kezdeményezése szükséges az Önkormányzatnál. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: a döntést követő 8 napon belül 

 
 

50/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat a 
Dunabogdány, Ág utca 16. (2886 hrsz.) szám alatti ingatlan ivóvíz ellátása és szennyvízcsatorna bekötés 
engedélyezési terve megnevezésű tervdokumentáció (készítő: Szűr és Társa Szolgáltató Bt.) 
megvalósításához – mint a Dunabogdány 3019 hrsz.-ú kivett közút ingatlan tulajdonosa és kezelője – 
közútkezelői és tulajdonosi hozzájárulást ad a következő feltétellel: 
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- A kivitelezési munkálatok megkezdése előtt legalább 15 nappal közterület-bontási engedély iránti 
kérelem benyújtása és személyes konzultáció kezdeményezése szükséges az Önkormányzatnál. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: a döntést követő 8 napon belül 

 
 

51/2023. (VI. 12.) önkormányzati határozat 
 

Dunabogdány Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat a 
Dunabogdány, Kert utca 11. (1030 hrsz.) szám alatti ingatlan ivóvíz bekötési terve megnevezésű műszaki 
tervdokumentáció (készítő: Szente Gábor ev.) megvalósításához – mint a Dunabogdány 145 hrsz.-ú 
kivett közterület ingatlan tulajdonosa és kezelője – közútkezelői és tulajdonosi hozzájárulást ad a 
következő feltétellel: 

- A kivitelezési munkálatok megkezdése előtt legalább 15 nappal közterület-bontási engedély iránti 
kérelem benyújtása és személyes konzultáció kezdeményezése szükséges az Önkormányzatnál. 

 

Felelős: Schuszter Gergely polgármester 
Határidő: a döntést követő 8 napon belül 

 
* A Képviselő-testület ügyrendi szavazással (5 igen szavazattal) a meghívó szerinti 9. napirend (Fővárosi Vízművek 
tájékoztatója) tárgyalásával folytatja a Képviselő-testület ülését. 
 
 
7. napirendi pont: Fővárosi Vízművek tájékoztatója 
 

Schuszter Gergely: Köszönti Csörnyei Géza vezérigazgatót és dr. Dienes Adrienn osztályvezetőt, majd 
megadja a szót a tájékoztató ismertetéséhez. 
 
Csörnyei Géza: Prezentáció keretében ismerteti a Dunabogdány vonatkozásában a Fővárosi Vízművek 
által összeállított üzemeltetői jelentést, melyben részletesen kitér a Fővárosi Vízművek dunabogdányi 
víziközmű tevékenységére a 2017- 2022. évek közötti időszakban, mind az ivóvízellátás, mind a 
szennyvízkezelés helyzetére. 
Bemutatja a víztermelés és a vízhálózat aktuális állapotát: a termelt víz minősége kiváló. A település vízigényét 
két vízbázison négy partiszűrésű kút biztosítja, melyeknek a vízadó képessége nagymértékben függ a Duna 
vízállásától, ezért is fejlesztési lépéseket szükséges tenni annak érdekében, hogy a következő években ne 
alakuljon ki vízhiány kisvizes időszakok esetén. 
Az ivóvízhálózat kapacitása a település jelenlegi vízigényének biztosításához elegendő. A folyamatos ellátásban 
a víztermelő létesítmények (kutak, gépházak, medencék) közvetlen kapcsolatát biztosító szállító vezetékek 
meghibásodása esetén azonban fennakadások lehetnek. A közcsőhálózat folyamatosan öregszik, ebből 
eredően a Kálvária medencét töltő NÁ 200 nyomócső Duna-parti szakaszán egyre sürgetőbb a hálózat gyenge 
szakaszainak felújítása, cseréje. 
Kitér az NSZV állására. Ismerteti az elvégzett vízminőségi vizsgálatok eredményeit. 
A szennyvízkezelés területén is bemutatja az aktuális állapotot, a folyamatos füstöléses csatornavizsgálat és 
csatorna kamerázás eredményeként tizedére csökkent az idegen vizek aránya, a hibák száma csökkenő 
tendenciát mutat. 
Szemlélteti az ivóvíz-ellátás és a szennyvízelvezetés területén eddig megtett intézkedéseket, elért 
eredményeket. Tájékoztatást ad a folyamatban lévő feladatokról: ebben a körben kiemeli, hogy a felújítás és 
pótlási beruházásokra jóval több forrásra lenne szükség, mint ami jelenleg a befagyasztott vízdíjból 
rendelkezésre áll. A rendelkezésre álló források függvényében lehet a jövőbeni rekonstrukciós feladatokat 
elvégezni. 
 

Rácz Balázs: A felújítási, pótlási munkák megvalósítása a bérleti díjból történik, ezen felül is fordít a 
Társaság ilyen célra, pl. a vízdíjból? 
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Csörnyei Géza: A bérleti díj a vízdíj egy szeletéből képződik. Emellett van az ún. víziközműfejlesztési 
hozzájárulás, de az – ágazatonként elkülönítve – inkább fejlesztésekre szolgál. 
 
Rácz Balázs: Mi lenne a reális vízdíj mérték a működtetés oldaláról nézve? Ismert, hogy a környező 
településekhez mérten ugyan magasabb a vízdíj a teleülésen, viszont valószínűsíti, hogy ez sem elég a 
stabil üzemeltetés, fejlesztések oldaláról nézve. 
 
Csörnyei Géza: Jól látja a helyzetet. A szolgáltatás fedezete a vízdíjakból nem képződik meg. A Társaságuk 
2023. évi üzleti terve 11,9 Mrd Ft-os veszteséggel számol, az energiaköltség az egekben van, és egyéb ágazati 
áremelkedés is sújtja a működésben a Társaságot. Hírek vannak arról, hogy országosan egységes díjat 
vezetnének be, de arról nincs információja, hogy ez mikor és mekkora összeggel várható. Külön kell nézni a 
lakossági és a közületi/gazdálkodó szervezeti fogyasztást, ez utóbbi esetében sem piaci árat fizetnek. Várják 
ebben a tárgykörben az esetleges díjrendeletet, ugyanis az ágazatnak komoly finanszírozási problémái vannak. 
 
Rácz Balázs: Készült terv az elmúlt években az EuroVelo 6 kerékpáros hídhoz kapcsolódóan víziközmű 
kiváltásra. Ez gerincvezeték cserét és meder alatti átvezetést tartalmaz, ami hosszú távon vízellátás 
szempontjából komoly biztonságot nyújtana, amellett is, hogy a csőkutakat fel kellene számolni. Ha ez 
nem valósul meg állami forrásból az EV6 projekt részeként, a gerincfelújítás miből fedezhető? 
 
Csörnyei Géza: A csőkút még fenntartható, de nagy karbantartást igényel. Emellett különösen kitett a 
dunai vízállásnak, így nyári kisvízi üzem esetében átfogó, több területet érintő korlátozás bevezetésére 
volt szükség tavaly az ivóvízhiány megelőzéséhez. 
 
Dr. Dienes Adrienn: A jelenleg rendelkezésre álló források (bérleti díj, közműfejlesztési hozzájárulás) a 
szakasz egy részére fedezetet jelent, ezért priorizálásra van szükség. Az EV6 projekten – tudomása szerint 
– dolgozik a tervezés és a közreműködő szervezet, de addig is szakaszokban az említett forrásokból 
lehetséges az előrelépés. 
 
Héder Tamás: Középtávon 10-15 %-os lakosság növekedés várható, ilyen mértékű növekedést el tudnak 
látni? Szennyvíz ágazat esetében mit jelent az ipari bebocsátók köre? A tájékoztatóban szerepel, hogy az 
ipari szennyvíz kezelése az ipar folyamatos bővülése és fejlődése következtében egyre nagyobb kihívást 
jelent. 
 
Csörnyei Géza: Az ellátást az ún. kényelmi célú felhasználás tudja befolyásolni, egzakt számot nem tud 
mondani. Az átlagos igénybevétel 1100 m3/nap, a napi termelés mennyiségét a vízadó képesség is 
befolyásolja. 
Ipari szennyvíz esetében az éttermek, sütödék, pékséges is adott esetben problémát okozhatnak, pl. 
élesztők stb. Azt kell látni, hogy a szennyvíz elvezető hálózatok alapvetően standard házi felhasználásra 
vannak kiépítve. 
 
Dr. Hidas András: A nagy port kavart vízlopás-ügy állására kérdez rá. 
 
Dr. Dienes Adrienn: A kötelezett a Fővárosi Vízművek felé a kötelezettségét teljesítette, mindkét ágazat 
vonatkozásában víziközműfejlesztési hozzájárulást fizetett, a szolgáltató részéről az ügy ezzel lezárult. A 
büntetőügy tekintetében a szükséges intézkedéseket az ügy feltárásakor megtették, közvádas ügyről van 
szó. 
 
Dr. Hidas András: Milyen nagyságrendről van szó? Mikor és milyen fejlesztések várhatók ebből? 
 
Dr. Dienes Adrienn: A víziközműfejlesztési hozzájárulás felhasználása a jogszabályi keretek között a 
szolgáltató hatásköre, a településen belül kell elkölteni ágazatonként külön-külön, nincs átjárásra 
lehetőség. Ez a folyamat zajlik, a prioritások alapján kijelölésre kerül a szükséges elvégzendő műszaki 
feladatok köre. 
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A felhasználás idén és jövőre várható, a pontos ütemezés egyeztetés alatt áll még, értelemszerűen 
kapacitásfüggő is a felhasználás ütemezése. 
Kiemeli, hogy nem állítana összefüggést az NSZV és a kereskedelmi veszteség, ill. az illegális bekötés 
feltárása közé. Számos tényező befolyásolja az NSZV-t. A DMA analízis, körzetesítés – amit terveznek a 
rendelkezésre álló fejlesztési hozzájárulás egy részéből – is azt szolgálja, hogy egyre pontosabb számokat, 
területi lehatárolást tudjanak kapni. Mérőanomáliák, kereskedelmi veszteség, elfolyások, öblítés is a nem 
számlázott víz körébe tartoznak. 
 
Dr. Hidas András: Meddig lesznek lezárva a közkutak? 
 
Csörnyei Géza: Az Önkormányzat dönthet arról, hogy hol és hány közkutat kíván fenntartani. Tavaly 
nyáron a Fővárosi Vízművek javasolta a lezárásukat a vízhiányos időszakban, a jelenlegi keretek ebből a 
szempontból elbírnák a működtetést. Emellett az NSZV emelkedés miatt is vizsgálatokat végeztek, ez is 
indokolta a zárva tartásukat, ill. emiatt nem indultak még újra. Szerződés van az Önkormányzat és a 
szolgáltató között, egyeztetés alapján lehet eljárni. 
 
Dr. Hidas András: A tudatos, takarékos vízfogyasztás, felhasználásra érdemes felhívni a figyelmet. 
 
Schuszter Gergely: Az általános iskolában volt nemrég valamennyi osztályban ilyen. A javasolt fejlesztési 
csomag ismertetésére kéri a vezérigazgatót. 
 
Csörnyei Géza: Ismerteti javaslatukat a Fővárosi Vízműveknél rendelkezésre álló, dunabogdányi 
víziközmű-fejlesztési hozzájárulás, továbbá az Önkormányzatnál rendelkezésre álló bérleti díj 2023. évi 
felhasználásával összefüggésben a dunabogdányi ivóvízellátó rendszert és szennyvízelvezető rendszert 
érintően megvalósítandó javasolt felújítási és pótlási feladatok körét. 
 
Balogh Arnó: A csápos kúttól induló és a Kálvária medencét töltő gerincvezeték cseréje során a vezeték 
kikerül közterület alá? 
 

Dr. Dienes Adrienn: Igen, a tervek már így készültek. 
 
A Képviselő-testület a napirendet – tekintettel arra, hogy további kérdés, hozzászólás nem volt – lezárta. 
 
 
8. napirendi pont: Polgármesteri beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről 
 

Polgármesteri tájékoztató hangzott el a hulladákszállítás átalakításáról. 2023. július 1-től országosan megszűnik 
az önkormányzatok hulladékgazdálkodási alapfeladata, ezt a feladatot a kijelölt koncessziós társaság, a MOHU 
MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. veszi át. A hulladékgazdálkodási közfeladat önkormányzatoktól való 
elkerülésével megszűnik az ezzel kapcsolatos önkormányzati szabályozási jogkör is. 2023. július 1-től a 
jelenlegi közszolgáltató cégek a MOHU Zrt. alvállalkozóiként fogják ellátni a hulladék begyűjtését és 
elszállítását az eddig megszokott és kialakult menetrend szerint. Hosszabb távon várhatók majd észrevehető 
változások a hulladékgazdálkodás területén. 

 
 
9. napirendi pont: Egyebek 
 

a) ivókút kérdése 
 

Héder Tamás: Történt-e előrelépés a multifunkciós pálya környezetében létesítendő ivókút ügyében? 
 
Schuszter Gergely: A konténertantermet a tanuszodából látjuk el ivóvízzel. Erre a vezetékre lehet a 
pálya mellett rákötni az ivókutat, Torma Sarolta készíti a tervet hozzá. 
 
b) hóközi kiadások 
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Héder Tamás: Van több olyan pénzköltés az Önkormányzatnál, ami nem igényel képviselő-testületi 
hozzájárulást, mivel az összeg a SZMSZ szerint polgármesteri hatáskörben önállóan eldönthető. Ilyen 
volt az egynyári virágok lakossági vásárlásának támogatására, a sportpálya környezetrendezési terv 
készítésének költsége és a pedagógusnap támogatása, ill. a kihívás napja költsége. Méltányos lenne, ha 
kapnának egy összeállítást a megelőző hónap ilyen jellegű költéseiről, amennyiben nincs jogi és 
adminisztratív jellegű akadálya. 
 
Schuszter Gergely: A Képviselő-testület ülése keretében tud ezekről tájékoztatást adni, a jövőben is. A 
sportpálya környezetrendezési terv a költségvetési rendeletben biztosított 1 000 000 Ft-os polgármesteri 
keretből került finanszírozásra 500 000 Ft értékben. Az egynyári virágok támogatása Pásztor Andrea 
tájékoztatása szerint 82 500 Ft + ÁFA. A kihívás napi programoknál Katus Attila fellépésének volt díja, 
míg a pedagógusnapra minden évben tervezünk a költségvetésben 250 000 Ft összeggel. 
 
c) Kerékpárút táblázás a strandnál 
 

Héder Tamás: A 2023. május 31-i munkaértekezleten elhangzott problémafelvetésre, miszerint a 
kerékpárút szabadstrandon áthaladó szakasza potenciális balesetveszélyt jelenthet a gyalogosokra e-
mailen tett egy javaslatot. 
 
Dr. Németh József: Az ülést megelőzően küldte ki a KTI szakmai javaslatát, melyet ismertet. A 
"kerékpárral behajtani tilos" tábla kihelyezése - azon kívül, hogy szakmai oldalról nem indokolt (ld. KTI 
javaslat) - az út jellegét és létét érinti, ezért jogi oldalról sem tartja kivitelezhetőnek. A Csádri patak és a 
Malom utca közötti szakaszon a javasolt burkolati jel többszöri felfestése mellett a felvetett 
figyelemfelhívó táblák kihelyezésével erősíthető a gyalogosforgalomra való figyelmeztetés. 
 
Schuszter Gergely: Indokolt a javaslat, építő jellegű, kezeljük együtt a mobilitási koncepcióval. 
 
d) Bem J. utca vízelvezetési problémái 
 

Dr. Hidas András: Az elmúlt időszak csapadékos volt. Mi várható itt? Állítsunk össze egy műszaki 
megoldást és várható költséget, hogy lássuk milyen nagyságrendről van szó. 
 
 
Mivel egyéb kérdés, indítvány nem hangzott el, Schuszter Gergely megköszönte a testületi ülésen való 
részvételt, és az ülést 20:00 órakor bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Schuszter Gergely      Dr. Németh József 
          polgármester            jegyző 


